
Bestyrelsesmøde torsdag den 9. februar - 2017  
 

 

Til stede var: Grethe Christiansen, Søren-Ole Andersen, Kim Jensen og  

  Anders Lassen. 

     Afbud fra Finn Nielsen  

 

DAGSORDEN: 

 Status på belysning 

Kim vil undersøge om det er muligt at dæmpe belysningen på vores veje, i stedet for 

at slukke hver anden om natten. 

 

Hjemmesiden 

Søren-Ole mente at Therese Brorson skulle være i gang med tilblivelsen af vores 

hjemmeside. 

 

Forsikringer 

Ang. forsikringstjekket, Anders henvender sig til Tryg Forsikring for at få dem til at 

sende vores forsikringspolicer.  

 

 

Drift og vedligeholdelse af veje, fortove og vejbrønde, herunder: 

 

Vi har haft kontakt med Advokat Brandur Ellingsgaard bl.a. angående 

Grundejerforeningens N/V vedtægter. Han har oplyst os om at der ikke grund til at 

ændre på vedtægterne. 

Han har også kigget på Vordingborg Kommunes udspil omkring belysning/vejene i 

vores område.  

 

Han skrev bl.a. dette: 

 

SIKAVÆNGET 

Sikavænget er en privat/fællesvej. Aftalen fra 2006 har kommunen ophævet, og det 

må de som udgangspunkt gøre. Veje fik ikke formelt ændret status dengang, men 

kommunen overtog bare vedligeholdelsespligten, da det var eneste adgang til 

Dyrehaven, som er en offentlig vej. Med mindre I har betalt modydelse, kan jeg ikke 

se, at kommunen ikke kan trække deres løfte om vedligeholdelse tilbage. 

Så Sikavænget kan I næppe gøre så meget ved. Det gælder også asfalt m.v. 

 
DYREHAVEN 

Angående Dyrehaven, så lægger kommunen op til, at I bare overtager belysningen på 

denne allerede nu, selv om det er en offentlig vej, for – som Lea siger – kommunen 

kan nedklassificere vejen fra offentlig til privat/fællesvej på et tidspunkt, og hvorfor 

ikke bare gøre det nu.. 

Nedklassificering af offentlig vej til privat/fællesvej er en kommunal beslutning, men 

der skal være en tilstandsrapport og det skal ske med 4 års varsel, hvis I klager kan det 

være, at den slet ikke bliver nedklassificeret. 

Kommunen siger så, at hvis I ikke overtager lamperne på Dyrehaven, beslutter de bare 

at slukke for dem, fordi de nu (modsat tidligere) ikke mener, at der er brug for 

belysning på vejen. Det er et skøn, som kommunen træffer, og som det er vanskeligt, 

men naturligvis ikke umuligt at klage over. 

 

 



Konklusion 

Vores konklusion på advokatens skrivelse er, at Vordingborg Kommune stort set kan 

gøre hvad de vil. 

Vi mener ikke, der er noget vundet ved at gå i kamp med Vordingborg Kommune, 

men vi vil derimod prøve at få dem i tale. Ved at forklarer dem vores synspunkter på 

en saglig måde og appellerer til rimeligheden i at vi overtager en vej, der er i en 

ordentlig stand. 

 

Generalforsamlingen 

Grethe har styr på lokalet vi skal bruge denne aften. 

Søren-Ole vil sørge for bespisningen (Sandwich) vi regner med et fremmøde på 

omkring tyve stykker. 

Anders kommer med drikkevarer (Øl/vand). 

 

 

 

 

 

Sekretær 

Anders Lassen 


